



Obshchestvennye nauki i sovremennost. 2013-2024

ISSN 0869--0499

URL - <http://ons-journal.ru>

All right reserved

Issue 4 Volume . 2014

THE RUSSIAN REVOLUTION IN THE CONTEXT OF PEASANT STUDIES

Vladimir Babashkin

Abstract

The article contains some criticism of the modernization approach to analyzing the events of the Russian revolution, presents the specific revolution theory elaborated within Peasant studies, and attempts to apply that special analytic view to figure out the very consistence of the Russian revolution.

Keywords list (en): the Russian revolution, 1902–1935, Peasant studies, psychosocial approach, peasant goal in the Revolution

Date of publication: 01.07.2014

Citation link:

Babashkin V. THE RUSSIAN REVOLUTION IN THE CONTEXT OF PEASANT STUDIES // Obshchestvennye nauki i sovremennost. – 2014. – Issue 4 C. 97-107 .
URL: <https://ons-journal.ru/s086904990000616-9-1-ru-72/>

РУССКАЯ РЕВОЛЮЦИЯ В КОНТЕКСТЕ КРЕСТЬЯНОВЕДЕНИЯ

Бабашкин Владимир Валентинович

Аннотация

В статье дается критика интерпретации событий Русской революции XX в. в рамках модернизационного подхода, приводится теория революции в крестьяноведении – исторической социологии аграрных обществ, предпринимается попытка применения этой теории к анализу революционных событий в России.

Ключевые слова: Русская революция 1902–1935 гг., крестьяноведение, психосоциальный подход, цель крестьянства в революции

Дата публикации: 01.07.2014

Ссылка для цитирования:

Бабашкин В. В. РУССКАЯ РЕВОЛЮЦИЯ В КОНТЕКСТЕ
КРЕСТЬЯНОВЕДЕНИЯ // Общественные науки и современность. – 2014. – Номер
4 С. 97-107 . URL: <https://ons-journal.ru/s086904990000616-9-1-ru-72/>